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Horváthné Éva: ISTEN FIÁNAK HITE 

Bor Ferenc: A KÉPZELŐERŐ FONTOSSÁGA 
KSZE Ságvár, 2023. 06. 17-i élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

 
Drága mennyei Atyánk, hálával teljes a szívünk, hogy Te bennünk élsz, és hogy a drága 

Szent Szellemed elvezet minket minden igazságra. Köszönjük, hogy a Te Igéd igazság és a Te 
igazságod bennünk van, Atyám. Köszönjük, hogy szabadok vagyunk. Köszönjük, hogy 
gyógyultak vagyunk. Hálás a szívünk az örök életért. Köszönjük, hogy a drága Jézus az életét 
adta értünk és helyettünk, hogy nekünk örök életünk legyen. Köszönjük, hogy minden 
emberért a keresztre ment, az egész világ embereiért. Köszönjük ezt Jézus nevében és hisszük 
azt, hogy minden térd meghajol az Ő nevére. Köszönjük ezt neked, Atyám, hogy meghajolnak 
előtted az emberek, és Téged imádnak, Téged dicsérnek és Téged magasztalnak. Hálával 
teljes a szívünk a szabadulásokért. Köszönjük Uram, hogy mi gyógyultak vagyunk, mert a Te 
sebeidben gyógyulást nyertünk. Hálával teljes a szívünk, hogy a Te szent véred kifolyt a 
kereszten, és nem kell bűntudatban élnünk, semmi kárhoztatás nincs az életünkben. 
Köszönjük mennyei Atyám, hogy a Te életedet élhetjük meg, Krisztus értelme a miénk. A 
Krisztus élete van bennünk. Hálával teljes a szívünk, hogy a Krisztus nevét, a Jézus nevét 
használhatjuk az ellenség minden támadása ellen, minden támadásával szemben, a Jézus 
nevében. Az ellenség hiába jön, Jézus nevére neki is térdet kell hajtani. A Jézus nevében 
köszönjük, hogy Krisztus él bennünk és az ellenség, ha ránk néz, megijed és elfut előlünk, a 
Jézus nevében. Dicsérünk, magasztalunk, Uram, köszönjük, hogy Te szellem vagy, és mi is 
szellemi lények vagyunk, és Téged imádhatunk szellemben is. Köszönjük mennyei Atyám, 
hogy Te meghallgatod a mi imáinkat és megválaszolod. A Jézus nevében hálásak vagyunk 
azért, hogy hit van a szívünkben, az az isteni hit, és nem kételkedünk benned, Uram, hanem 
hiszünk abban, hogy amit kimondunk az Ige által, az meglesz nékünk. Köszönjük, mennyei 
Atyám. Hálás vagyok, Uram, az itt jelenlévőkért, köszönöm az ő életüket, és egészségesnek 
szólítom a testüket Jézus nevében. Köszönöm Atyám, hogy Te vagy a helyreállítás bírája. 
Köszönjük mennyei Atyám, hogy Te az elesettet felemeled. Köszönjük, hogy bármi is jön 
ellenünk, mennyei Atyám, Te velünk vagy, és dicsérünk Téged még a rossz helyzetekben is, 
mert tudjuk, hogy Te kimentesz minket belőle, Jézus nevében. És köszönjük, hogy bárhol is 
megbotlunk, Te ott vagy és Te felemelsz bennünket, Atyám. Bármi betegség, bármi támadás 
jön ellenünk, Te velünk vagy, Atyám, és mi ellenállunk minden rossz gonosz dolognak, a 
Jézus nevében. Köszönjük, hogy a hit szavát szólhatjuk, és úgy használhatjuk a szavainkat, 
ahogy a Te Igéd mondja, Atyám, és nem kárhoztatunk másokat, és köszönjük, hogy 
segíthetünk másokat a jézusi élettel, mert azt szóljuk ki, az életet, mindenki felett. Kiszólom a 
testetek felett az életet, hogy élet van bennetek, a krisztusi élet és a drága Szent Szellem 
megújítja a ti testeteket is minden napon. Újjá tesz bennünket. Köszönjük ezt neki. Hálával 
teljes a szívünk ezért a jelenlétért, ami itt jelen van a mai napon, a Jézus nevében, és ezért a 
zsebkendőkre tesszük kezeinket. Köszönjük mennyei Atyám, hogy ez a szent jelenlét, ami itt 
eltárolódik ebben a zsebkendőben, ahogy hozzáér a beteg testhez, azonnal megszűnik a 
betegség, mert kiárad a szent kenet és az iga megtörik a kenet miatt. Köszönjük, Jézus 
nevében, hogy Jézus igája a miénk. Köszönjük, hogy egészséget szólíthatunk, nem betegséget. 
Hálával teljes a szívünk, hogy a pozitív, jó szavakat mondjuk ki, és az Istentől jövő szavakat, 
és ez minden gátat eltöröl, a Jézus nevében, és ledönt minden falat. A Jézus nevében 
köszönjük, mennyei Atyám. Áldott legyen az Úr Jézus drága szent neve! Áldunk, dicsérünk 
Téged, Atyám, az Úr Jézus szent nevében. Mindenki felett kiárasztjuk a szent kegyelmet, az 
itt jelenlevők fölött is, és azok fölött is, akik hallgatnak minket, és a világban minden élő 
ember felett kiárasztjuk a szent kegyelmedet, Uram. A Jézus drága szent nevében köszönjük a 
gyógyulásokat, helyreállításokat, Atyám, köszönjük mindenki felett, a Jézus nevében. Ámen! 

Bor Ferenc: 
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Köszönjük, drága mennyei Atyánk, hogy Te megáldottál bennünket képzelőerővel és 
megtanítottál bennünket arra, hogy ezt hogyan használjuk pozitív értelemben. Dicsérünk, 
magasztalunk Téged, Atyám, és áldjuk a Te drága szent nevedet. Köszönjük a Te jóságodat, a 
végtelen szeretetedet, amit tanúsítasz irántunk és mi is viszonozzuk ezt. Szeretünk Téged, 
Atyám, és köszönjük az Úr Jézus bevégzett munkáját a kereszten. Köszönjük a váltságdíjat, 
amit kifizettél értünk, és hálát adunk, Atyám, hogy kihirdethetjük azt minden napon, hogy a 
Te kegyelmed megújul reggelente felettünk, és szabadok vagyunk mindenféle tünettől, 
problémától, mert az Úr Jézus ezt mind elhordozta, és a most hit alapján ezt birtokoljuk, Jézus 
Krisztus szent nevében. Mondjuk együtt: él az Úr, szent az Úr, jó az Úr, és hatalmas kegyel-
me van. Ámen! 

Foglaljatok helyet! Jó az Úr, köszönjük neki, hogy Ő létezik, él és van, ma is él. És ez a 
szent jelenlét, ami jelen van a mai napon, ez járja át a testeteket, Jézus nevében, lehet, hogy 
nem mindenki érzékeli ezt, de itt az Úr velünk, és ha Ő bennünk él, akkor nincs semmi 
lehetetlen Istennél. A Lukács 4,18-as igeverset hozta elém az Úr, kis bevezetőnek, ahol azt 
írja az Isten Igéje, és Jézus azt mondja: 

 Lukács 4,18. 
 18. Az Úrnak szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek 

az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, 
hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szaba-
don bocsássam a lesújtottakat.  

Olvassuk el együtt, ha megtaláltátok az Igét. Ezt a drága Igét, ezt a drága igesort, ezt az 
igazságot az Ézsaiás próféta már megírta, megprófétálta, és el is jött ennek az ideje, és Jézus 
is ezt mondta, és ebben az igesorban benne van a megváltás műve, dicsőség az Úrnak. Lukács 
evangélium 4,18‒19-es igeversét olvassuk együtt.  

Lukács 4,18–19. 
18. Az Úrnak szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek 

az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, 
hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szaba-
don bocsássam a lesújtottakat. 

19. Hogy hirdessem az Úr kegyelmének esztendejét.  
Dicsőség az Úrnak, hálát adunk az Úrnak, hogy szabadulást hozott nekünk, gyógyulást 

hozott nekünk. Testi, lelki gyógyulást és a szellemünket megújította, a szellemünknek életet 
adott. Ezt lássátok magatok előtt hitben, hogy ez a megváltás műve bevégeztetett. Ezt lássátok 
és higgyétek, mert jó az Úr, és hirdessük ezt másoknak is. Jézus nevében ez csak egy kis 
bevezető, és azt is tanítja Isten Igéje, hogy ne a láthatókra tekintsünk, hanem a láthatatlanokra. 
Tehát ne a látható, érezhető dolgokra. Ne arra tekintsünk, hogy fáj, ne arra tekintsünk, hogy 
milyen az állapotunk, hanem arra tekintsünk, amit Jézus mond az Igéjében, és hitben tegyük, 
mert ahányszor ezeket a szavakat kimondjuk az igei megvallásokat, annyiszor fog erősödni, 
és a végén valóságot fog a testetekben ölteni. Meg fognak szűnni ezek a fájdalmak, meg 
fognak szűnni ezek a korlátok a testetekben. A Jézus nevében hisszük ezt, ezt hozta az Úr itt a 
dicséret alatt, hogy ezt el kell mondanom nektek, mert ez az Úr akarata, hogy erről beszéljünk. 
És a Zsidó levélben, amit nagyon ismerünk Igét a Zsidó 11,1-ben, azt írja: 

Zsidó 11,1. 
1.  A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, a nem látott dolgokról való meggyő-

ződés, és azoknak bizonyítéka.  
Tehát reménykedünk abban, hogy gyógyultak leszünk. Így van? Reménykedünk, mert a 

remény jövő időben van, de reménykednünk kell, az egy nagyon fontos eleme a hitnek, hogy 
reménykedünk. Reméljük azt, hogy gyógyulttá fogunk válni. Így van? Akinek az állapota még 
nem olyan, amilyennek kellene lenni. Mert, igazából, amikor nem arra fókuszálunk, hogy 
milyen a testünk helyzete, hanem teljesen belemélyedünk az Ige tanulmányozásába, vagy 
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olvasunk egy igei könyvet, és teljesen elmegy a gondolatunk az igei dolgokra, a jó dolgokra, a 
pozitív dolgokra, akkor nem is gondolunk arra, hogy milyen a testünk állapota. 

Ezt akarja az Úr, hogy ez jöjjön a valóságba, hogy ne a fájdalmat érezzük, ne az állapotot 
lássuk, hanem ha igei dolgokon gondolkodunk és mélyen elgondolkodunk és elmélyedünk 
benne, akkor változni fog ez a helyzet. Tehát az a rossz állapot jóra fog változni. Hiszem ezt, 
hogy az Úr jól adja a szavakat a számba, mert ezek jönnek, ezek a gondolatok. 

Az Úr meg tudja gyógyítani a testünket. Jézus már meggyógyította, de amik jönnek 
támadások, állapotok, azokat az Úr jóra tudja fordítani. És higgyétek el, hogy ehhez nagyon 
fontos az, hogy miket mondunk ki. Hogy miket mondunk ki a szánkon, mit vallunk meg. 
Nagyon-nagyon fontos, hogy miket vallunk meg a szánkkal. 

Ha beletörődünk az állapotunkba, nagyon sokszor elrontjuk, még mi, keresztények is, és 
ezért saját magunknak is prédikálunk ezzel, mert nagyon fontos, hogy a mi szívünk 
egybeforrjon Isten szívével. Ennek az alapja Isten Igéje, meg a hitünk, hogy a pozitív, jó 
dolgokban higgyünk. Át fog formálni az a kenet, mert ha belemélyedsz az Igébe, olvasod, 
akkor még érezhető is az a jelenlét, ahogy a dicséretben is átjár bennünket az a jó érzés a 
testünkben. Ugyanúgy ez a kenet átformálja a rossz dolgokat jóra. 

Isten Igéje élő és ható. Ugye ismeritek az Igét? A Zsidó 4,12. Isten Igéje élő és ható. Így 
írja az Ige: „Mert az Isten Igéje élő és ható és élesebb minden kétélű fegyvernél”. Ismeritek az 
éles késeket, a szablyákat, a kardokat, amik egy suhintásra elvágják az ember nyakát. 
Bocsánat, hogy ezt a példát mondom. Isten Igéje ennél még élesebb, akkor hogy le tudja 
vágni Isten Igéje rossz dolgokat a testünkről. Ha az életet szóljuk a testünkre. Az elhalt 
részekre életet szólítunk, mert az elhalt dolgokat az Isten Igéje levágja, és újjá teszi, újat tesz 
helyébe. Olvassuk el a teljes Igét: 

Zsidó 4,12.  
12. Mert az Istennek Igéje élő és ható, és élesebb minden kétélű fegyvernél, és elhat a 

léleknek és a szellemnek, az ízeknek és a velőknek megoszlásáig, és megítéli a szívnek 
gondolatait és szándékait.  

Ámen! Ebben minden benne van. A szellemünk, a lelkünk, a testünk. A testünk minden 
egyes milliméterébe belehat, és a Szellem kardja, Isten Igéje, ami élő. És ha mi azt kimondjuk, 
élet van benne. Az Igében. Dicsőség az Úrnak! Hiszem, hogy ez segített a szíveteknek, és 
majd elgondolkodtok rajta.  

A mai tanítás címe: Isten fiának a hite. A Róma levélhez lapozunk a 12,3-as verséhez.  
Róma 12,3. 
3. Mert a nékem adott kegyelem által mondom mindenkinek közöttetek, hogy senki 

ne tartsa többre magát, mint kell, hanem józanul gondolkodjék, amint az Isten adta 
kinek-kinek a hit mértékét.  

Ezt még két fordításból fel szeretném nektek itt olvasni. Az egyik a King James Biblia, a 
másik pedig a Bővített Biblia. Hiszem azt, hogy mindegyik fog nektek még többet adni.  

Róma 12,3.  King James Biblia 
3. Mert azt mondom a nekem adott kegyelem által minden embernek, aki köztetek 

van, hogy ne gondolja magát magasabbra, mint amennyit gondolnia kellene, hanem 
józanul gondolkodni, amint az Isten a hit mértékét mindenkinek megadta.  
Ezt Pál apostol mondja az Igéjében. 

Róma 12,3. Bővített Biblia 
3. Mert a nekem adott Isten kegyelméből azt mondom mindenkinek, hogy ne gondol-

jon többet magáról és képességeiről, mint amennyit gondolnia kellene, hanem úgy gon-
dolkozzunk, hogy józan ítélőképességünk legyen, ahogyan Isten mindenkinek megosz-
totta a hit bizonyos fokát és a szolgálat célját, mert a szolgálatot is megadta nekünk. 

 Halleluja! Ezekből az igesorokból most így kivételesen elmondom az első részét is, hogy 
miről szól. Tehát azt mondja, hogy ne gondolja magát magasabbra senki, mint amennyit 
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gondolnia kellene magáról. Ismerjük a világot, ismerjük az embereket, sőt még keresztények 
között is van olyan ember, aki többnek képzeli magát, mint amennyit képzelnie kéne magáról. 
Így volt Luciferrel is a mennyben. Tehát nagyon sok ember van, hogy többnek képzeli magát, 
mint amennyinek kéne, de Isten nem személyválogató, Ő mindenkit egyformán lát. Ezért 
Isten mindenkinek egyformán adta a hit mértékét, az isteni hit mértékét. Nem is értem, hogy 
az emberek miért gondolnak többet magukról. Mert, hogy nagyobb a képessége, de a szellemi 
képessége nem. Mindenki egyformán kapta a hit mértékét, amivel ő rendelkezhet, és Jézus 
mindenkinek megadta az újjászületés lehetőségét is egyformán. Ha valaki újjászületik, senki 
nem lesz több a másiktól. Ugyanazt az újjászületést, ugyanazt az életet kapja meg az egyik 
ember, mint a másik. Dicsőség az Úrnak! 

Nagyon fontos ezt tudni. Például az, hogy többre tartja magát, még azt is jelenti, hogy 
nagyra tartja magát, gőgös, lenézően viselkedik és beképzelt. Ismerünk ilyen embereket. Nem 
szabad. Isten egyformán lát minket. Isten egyformán kezel, és nem személyválogató. A Róma 
2,11. írja, hogy Isten nem személyválogató. De olvassuk el az Igét hozzá. Elég röviden leírja.  

Róma 2,11. 
11. Mert Isten előtt nincs személyválogatás.  
Halleluja! Mi bennünk Isten van, és mi sem vagyunk személyválogatók. Köszönjük az 

Úrnak, hogy tanít minket. 
Itt a legfontosabb dolog, amiről tudni kell, hogy Isten egyformán adta a hit mértékét min-

denkinek. Tehát senki ne képzelje magát többnek, mint amennyinek kellene, hanem mindenki 
arra törekedjen, hogy tisztán gondolkodjon az Istentől kapott hit mértéke szerint, mert 
mindenki egyformán kapta a hit mértékét. 

Például, ha egy anya ebédnél feltálalja a levest a gyerekeknek, akkor mindenkinek ugyan-
azzal a merőkanállal merít. Általában a gyerekeknek egy merőkanál levest merítünk, a 
bölcsiben is egy merőkanál levest adunk. Mindenkinek ugyanazzal a merőkanállal és egyet 
merítünk. Nem különböző méretű merőkanalat használunk, hanem egyformát. A merőkanál a 
mérce, amellyel mindenki egyforma mennyiségű levest kap. Ugyanígy az Úr is, az Isten is 
egyformán adja a hit mértékét, senkinek nem adott különböző mértékű hitet. Mindenkinek 
egyformát adott. 

De mi a helyzet azokkal az igerészekkel, ahol Jézus nagy hitről és kis hitről beszél? Ha 
megnézitek, a Máté 8. fejezetében a százados hitéről beszél a történet, azt mondta Jézus, hogy 
nem látott még ilyen nagy hitet, mint a századosét. Ugyanebben a fejezetben pedig a Jézus 
lecsendesíti a háborgó tengert című történetet olvashatjátok, ahol azt mondja Jézus a 
tanítványainak, hogy kicsinyhitűek, miért kételkedtek, miért féltek. Tehát van kicsi hit, nagy 
hit. Sőt, többféle hitet megemlít az Írás. 

Azt mondja az Ige, hogy képesek vagyunk hatalmas vagy kis hitet megmutatni, de ez nem 
befolyásolja azt a mennyiséget, amelyet kaptunk, az a hitmérték megvan. Az isteni fajta hit 
mindig ott van a szívünkben, de ennek a működését akadályozhatjuk a hitetlenséggel, a 
kételkedéssel és a félelemmel. Ezért ingadozik a hit. Ezért ingadozik a hit, köszönjük, atyám. 

Meg kell látnunk azt, hogy mindannyian megkaptuk a hit mértékét. Pál apostol azt mondja, 
hogy az a hit, amit ő működtetett, amit ő kapott, az az Isten Fiának a hite volt. Tehát a mi 
szívünkben Isten Fiának a hite van. 

Nézzük meg a Galata levél 2,20-at. Lehet, hogy most elsőre nem fogjátok ezt a tanítást 
teljes mértékben megérteni, de gondolkodjatok el rajta, minden egyes mondatán. 

Galata 2,20. 
20. Krisztussal együtt megfeszíttettem, élek többé nem én, hanem él bennem a 

Krisztus, amely életet pedig most testben élek, az Isten FiáBAN való hitben élem, aki 
szeretett engem és önmagát adta értem. 
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 Halleluja! Bizonyára senki sem figyel oda mindig az Ige minden egyes szavára. De ez az 
Ige is olyan Ige, amit érdemes áttanulmányozni, amit most látni fogtok, amiről most fogok 
szólni. 

Pál apostol azt mondta, hogy azt a hitet, amit ő működtetett, az az Isten FiáNAK a hite volt. 
Ebben az igeversben azt olvassuk, hogy az Isten FiáBAN való hitben élem. 

Nem mindegy, hogy FiáNAK a hite, vagy a FiáBAN való hit. De ezt mindjárt elmondom. 
A King James Biblia úgy írja ezt az Igét. 

Galata 2,20. King James Biblia 
20. Krisztussal keresztre vagyok feszítve, mégis élek, de nem én, hanem Krisztus él 

bennem, és azt az életet, amelyet most testben élek, az Isten FiáNAK hitében élem, aki 
szeretett engem, és önmagát adta értem. 

 Ámen! Tehát az az eredeti, ami a King James Bibliában van. Az eredeti nem azt mondja, 
hogy az Isten Fiában való hit, hanem az Isten Fiának a hite. Tehát a mi fordításunk nem 
pontos. Hiszünk Jézusban, de itt azt akarja mutatni, hogy a Jézus hite van bennünk, és az ő 
hitében higgyünk. Tehát Jézus hitét kaptuk meg a szívünkbe.  

Fontos az, hogy megvizsgáljuk az igeverseket, és azt higgyük, ami az eredetiben le van 
írva, mert jó a miénk is, de két különböző jelentése van az eredetiben és a miénkben. Tehát 
nem mindegy, hogy az Isten FiáBAN való hit, vagy az Isten FiáNAK a hite van bennünk.  

Olvassuk a Márk 11,22-ben is, hogy isteni hit legyen a szívetekben. De hinnünk kell 
Istenben is. Tehát hinni kell Isten Fiában is, de az Ő hite van bennünk, és azzal a hittel kell 
nekünk hinni.  

Próbálom elmagyarázni, hogy az Isten Fiában való hit az csak az én hitem, ami alacso-
nyabb rendű, mint Jézusé. A jézusi hit van benned, és ha te tudod azt a jézusi hitet alkalmazni, 
akkor tudnak a csodák megtörténni az életedben, vagy a változások. Mert hiszünk Istenben, 
mondjuk az Igét, hiszünk a megváltásban. De azzal a hittel hiszünk, a jézusi hittel vagy csak 
az elmei hittel hiszünk? 

Nagyon mély gondolatok vannak a hitről, és fontos erről beszélni. Pál hitének mértéke is 
ugyanaz volt, mint Jézusé, ezért mi is a hitnek ugyanazzal a mértékével rendelkezünk. Ha 
elolvassátok Pál leveleit, hogy hogy adta oda az életét Krisztusnak. Nem számított semmi. Ő 
ment előre és hirdette az Evangéliumot, és mindent megtett azért, hogy a jézusi hit elkerüljön 
mindenhova. Ahogy Jézus is bemutatta nekünk a hit működését.  

Nem a hitből van a hiányunk, hanem azokból a hívőkből, akik az Istentől kapott hitüket 
kellőképpen működtetik. A hitünket a kimondott szavainkkal és a hit cselekedeteinkkel tudjuk 
felszabadítani. Nagyon fontos, higgyétek el, hogy mit mondunk a gyerekeinkre, vagy mit 
mondunk a bölcsödében a gyerekekre, vagy mit mondunk a családban a gyerekekre, az 
unokákra, a párunkra, a lányainkra, fiainkra. Nagyon fontos, hogy mit mondunk napi szinten. 

Meg magamra is. De ha én is azt mondom mindig, hogy fáradt vagyok, és nyöszörgök, 
akkor az is leszek. Nagyon fontos az, hogy pozitív, felemelő dolgokat mondjunk. Köszönjük, 
Atyám, hogy tanítasz minket, mert bizony elrontjuk mi is. Én magam is. 

A kimondott szavakra és a hitcselekedetre vannak példák, nagyon sok példa van az Írásban. 
Ahogy a vérfolyásos asszonyról szóló dicséretet hallgattuk vagy a vak emberről. A vérfolyá-
sos asszony mit tett? Kimondta a hitét, és odament, és megcselekedte. És megtörtént a 
gyógyulása. Így van? Erről tanultunk is, nem olyan rég. Tehát nagyon fontos a hitcselekedet. 
Nagyon fontos az, hogy meglépjük ezeket a szavainkkal is és a tetteinkkel is. 

A másik példa a vak Bartimeus, azt olvashatjátok majd a Márk 10. fejezetében. 46‒52-ig 
szól a történet, hogy ment arra Jézus, és ezt meghallotta ez a vak Bartimeus, és akkor kiabált, 
hogy Jézus, Dávidnak fia, könyörülj rajtam, és ahogy csitították ott a többiek, a tömeg 
csitította, hogy ne szóljál, ne szóljál, miért szólsz? És akkor Jézus megállván azt mondta, 
hogy hívjátok elő, akkor milyen szépen kezdtek hozzá beszélni az emberek, hogy előhívják a 
vakot, rögtön azt mondták neki, bízzál, kelj föl, hív téged. Amikor Jézusról beszélnek, a 
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másikat lebeszélik róla, hogy ne higgyen Jézusban. Amikor meg Jézus szól, akkor rögtön azt 
mondja, bízzál, menj oda, kelj föl, hív téged. Ugye, milyenek az emberek? Ebben meg lehet 
ezt is látni. Mert aztán a kíváncsiság Jézushoz vonzotta a tömeget, meg a hit is, nem csak a 
kíváncsiság, de nagyon sokan kíváncsiságból mentek oda. Lehet látni ebben az igesorban. Mit 
tett ez a vak Bartimeus? Előre kifejezte a hitét azzal, hogy a megkülönböztető öltözékét 
levetette. Mivel vak volt, ezért egy másik fajta ruhát kellett viselnie, mint a többiek, mint az 
egészségesek. Mit tett? Mielőtt meggyógyult volna, levetette ezt a ruhát, ezt a megkülön-
böztető öltözéket. Megkérdezte tőle Jézus, hogy mit akarsz, hogy cselekedjem veled? Azt 
mondja Mester, hogy lássak. Tehát ő látni akart, meg akart gyógyulni.  

Mert ki kell a hit szavát mondanunk. Azt kell kimondanunk, amilyennek látni akarjuk 
magunkat. Ha Isten minket gyógyultnak lát, akkor mi azt mondjuk ki! Egészséget szóljunk a 
testnek, életet szóljunk a testnek, cselekedjük meg, és ahogy megcselekedjük azt is, hogy nem 
hagyjuk el magunkat, hanem igenis fölállunk, és megyünk, ha nehéz is. Látjuk az élő példákat. 
Dicsőség az Úrnak! Látjuk az élő példát, hogy fáradt vagyok, mégis elmegyek a gyülekezetbe. 
Szédülök, akkor is elmegyek a gyülekezetbe. Ha az izmaim elernyedtek, akkor is elmegyek a 
gyülekezetbe. Mert az élő Igét hallom, az életet hallom. Dicsőség az Úrnak, és Isten büszke 
rátok. Mindannyiunkra. Halleluja!  

Tehát kifejezte ez a vak Bartimeus a hitét azzal, hogy megkülönböztető öltözékét levetette, 
és kimondta a hitét. Ezzel a két cselekedetével visszakapta a látását, tehát meggyógyult. Ez 
volt a hitcselekedet és a hit szava Bartimeus részéről.  

Mielőtt te is hitben lépnél, először bíznod kell abban. Nagyon sokszor hallom mostanában, 
hogy bízzál, és ezt Isten is mondja nekem. Bízzál! Bíznod kell abban, hogy Isten hite ott van 
benned. Jézus hite benned van, és azt a hitet használd, ne a tiédet. Ez a krisztusi hit, ami 
bármilyen akadályt képes megváltoztatni és legyőzni. A Jézus hite, ami benned van, az képes 
minden akadályt megváltoztatni és legyőzni! 

Ahelyett, hogy a problémáidra fókuszálnál, és arról beszélnél, tudatosítsd magadban azt, 
hogy a Jézus hite már ott van a szívedben. Olyan jó ezt hallani, százszor is, ha kell. Dicsőség 
az Úrnak!  

Ez az első lépés ahhoz, hogy a hitedet eredményessé tehesd, hogy a hited hatalmasan meg 
tudjon nyilvánulni az életedben. Nagyon fontos ez. A Filemon 1,6-hoz lapozunk, ahol azt 
mondja Isten Igéje: 

Filemon 1,6.  
Hogy a te hitedben való közösség hathatós legyen a Krisztus ügyében, minden benned 

lévő jónak megismerése által. 
 Halleluja! A hathatós azt jelenti, hogy működőképes, eredményes. Tehát működtessed azt 

a hitet, ami benned van, azt a krisztusi hitet, és akkor eredményt fogsz elérni. Tehát azt jelenti, 
hogy a hit, amely közös bennünk, Jézusban és bennünk, vezessen el téged azoknak a jó 
dolgoknak a teljes felismerésére, amelyeket Krisztusban kaptunk. Ámen! Mindannyian tudjuk 
azt is, hogy a hitünknek vannak ellenségei. Már bizony vannak. Nézzük meg az 1Korintus 15-
ben a 33-34-es igeverseket. 

1Korintus 15,33–34. 
33. Ne tévelyegjetek. A jó erkölcsöt megrontják a rossz társaságok. 
34. Ébredjetek rá, hogy megigazultatok, és ne vétkezzetek; mert némelyek nem 

ismerik Istent; megszégyenítésetekre mondom. 
Tehát, mit mond az Ige? Ne engedjétek magatokat becsapni! A rossz társaság ugyanis még 

az erkölcsös embert is rossz útra tudja csábítani. 
Könnyebb lerombolni a dolgokat, mint felépíteni. Könnyebb beteggé válni, mint egész-

ségesnek maradni. Könnyebb tönkretenni egy kapcsolatot, mint fenntartani azt. Könnyebb 
meghízni, mint lefogyni. Bizonyára mindannyian találkoztatok ezekkel a helyzetekkel, vagy 
ezekből valamelyikkel. Az a tapasztalat, hogy a jó dolgok nehezebben jönnek valóságba. 
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Ugyanígy működik ez akkor is, amikor hallunk bizonyos dolgokat, mert a negatív és 
romboló szavak tönkreteszik az Igére alapozott hitet. Tehát amikor beszélünk valakivel, megy 
a pletykafórum például, vagy elég bekapcsolnunk a tévét. Mit hallunk a híradóban? Egyforma 
negatív szavakat, csak a negatív szó jön ki. Csak a rossz dolgok, csak a problémák. Csak 
nézzük a járvány idejét, hogy tönkretette az embereket. Az emberek lelkivilágát. Aztán, ahogy 
a lelkivilágát tönkretette, abból kifolyólag a testi épségüket is, mert a lelki problémák 
kihatnak a testre. És ez mind az ördög terméke. 

Tehát nem látunk mást, csak rossz dolgokat. Nem hallunk mást, csak rossz dolgokat. Nem 
kell messze menni, menjünk el egy munkahelyre. Vagy nézzük meg a szomszédokat, kinek 
milyen a szomszédja, hogy milyen jóakarók vannak. Ha történik valami, akár házeladás, akár 
egy haláleset, mi folyik? Pletykafórum van az utcán, vagy a faluban. Vagy valakinek a 
családjában bármi történik, akkor rögtön a falu felső végétől már hallják az alsó végéig. Mert 
a pletyka nagyon gyorsan tud terjedni. Rossz dolgok terjednek, nem jók, mert a jónak nem 
örül a másik. Az, hogy velem egy jó dolog történik, miért örüljön neki a másik? Kevés ilyen 
ember van, így van? Próbálom ezeket a rossz és jó szavakat összehasonlítani, hogy sajnos 
több rossz és negatív szót hallunk, mint pozitívat. 

Nézzük meg a zenéket. A heavy metal, a rockzenék, a nem is tudom, milyen zenék milyen 
rossz hatással vannak az emberekre, tönkreteszik az életüket. Némely fiatal olyan, mint egy 
őrült, a heavy metal zenétől. Tehát nagyon rossz hatással van rá. 

Ezek a rossz, negatív, romboló szavak tönkreteszik az Igére alapozott hitet. Gyorsan 
tönkretehetik, és aki egy erkölcsös, jó ember, aki Istenben hisz, azt is a világ nagyon könnyen 
el tudja húzni ezzel a negatív dolgokkal. A világ a negatív dolgokra van programozva. 

De nekünk az isteni hit szemével pozitívan kell látni a dolgokat és a helyzeteket. Az 1János 
5,19-es verset felolvasom, azt írja. 

1János 5,19.  
19. Tudjuk, hogy Istentől vagyunk, és az egész világ gonoszságban vesztegel.  
Megírja Isten Igéje, hogy sajnos a világ jelenleg még az ördög uralma alatt van. De hisszük, 

hogy már nem sokáig. És azt is valószínűleg megtapasztalta már mindegyikünk, hogy amikor 
lelkesedünk, amikor lelkesen mondunk dolgokat, akkor néhány keresetlen szó le tudja 
lombozni a lelkesedésünket. 

Tehát szavaink fontosak, de mások szavai is hatással vannak ránk, amelyeket hallgatunk. 
Mivel a hit hallásból van, ezért a rossz dolgokban is képesek vagyunk hinni, ha azt sokszor 
halljuk, ha folyamatosan azt halljuk. Nem kell messze menni, ilyenek a reklámok. Annyi 
gyógyszerreklám van, meg mindenféle, meg ezek a webshopok. Bevesszük, megvesszük, 
aztán nem biztos, hogy ez olyan jó, mint amilyennek mondják. Ahhoz, hogy sikeresek 
legyünk Isten királyságában, nem csak arra kell figyelnünk, amit kimondunk, hanem arra is, 
amit hallunk. Tudjuk azt, hogy a napjainkban nagyon nagymértékben ki vagyunk téve a 
negatív beszédeknek. Ezek a romboló szavak beszivárognak még az otthonunkba is. 

A média, a híradások, amit mondtam, hogy a tévében mit hallunk. Folyamatosan arról 
tudósít bennünket, hogy katasztrófák vannak, tragédiák vannak, gyilkosságtól elkezdve 
balesetig, állandóan a rossz, negatív dolgokat halljuk. Sajnos sokan, ahogy mondtam, olyan 
fajta zenét hallgatnak, amelyek az emberiség nyomorúságával és a bajaival foglalkoznak. 
Nemcsak ezt a zenét mondom, hanem még a tévésorozatoknál is az emberek szinte beleélik 
magukat azokba a dolgokba, amik történnek, a rosszak is, hogy milyen lelki traumát tud 
okozni az embereknek. Amikor hallgat egy ilyen lelombozó zenét, vagy éppen a sorozatban 
lát egy ilyen részt, hogy hú, most mi történt azzal az emberrel. Szinte valósággá válik az ő 
lelkében.  

Ezeknek a szavaknak is van ereje, mégpedig gonosz ereje. Ezek a szavak bárkiben képesek 
depressziót okozni és félelmet kelteni. Mindenkinek a hit és a remény embereivé kellene 
válniuk. Vizsgáld meg, hogy milyen szavakat engedsz magadhoz, és gondolkozz el azokon, 
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amiket hallasz! Valóban szükséged van arra, amiket nézel, és amiket meghallgatsz? És 
szükséged van olyan emberekre, akik a szavaikkal lehúznak téged?  

Erre annyit tudok mondani, hogy nagyon sokan jártunk olyan helyzetekben, amikor 
emberekkel kapcsolatban vagyunk, vagy voltunk, és mennyi negatív dolgot hallottunk, és 
azok mind lehúztak minket. Tehát fontos az, hogy ahogy az Úrban jársz, meg fogod ezeket 
látni, meg fogod érezni, hogy azoknak az embereknek le kell rólad szakadni. Dicsőség az 
Úrnak, hogy attól, hogy lehúznak, te még hirdetheted nekik az Evangéliumot, aztán odateszi, 
ahova akarja. Mert az az ő döntése. Vállalta az életet a halál helyett. Isten azt mondja az 
5Mózes 30,19-ben: 

5Mózes 30,19/b. 
19/b. … az életet és a halált adtam előtökbe, az áldást és átkot: válaszd azért az életet, 

hogy élhess mind te, mind a te magod; 
 Ha a neked mondott szavak nem növelik a hitedet, és azok nem pozitívak, akkor utasítsd 

vissza őket, és szakítsd meg a beszélgetést az illetővel. Ne hallgasd a negatívumot, mert az 
lehúz. Ezt követően fordítsd a gondolataidat Isten Igéjéhez, és azon elmélkedj. A 2Korinthus 
10, 5. nagyon jó kis Ige.  

2Korinthus 10,5.  
5. Lerontván okoskodásokat és minden magaslatot, amely Isten ismerete ellen emel-

tetett, és foglyul ejtvén minden gondolatot, hogy engedelmeskedjék a Krisztusnak; 
 Ámen! Mi is romboljunk le minden emberi okoskodást és vitatkozást, és vizsgáljunk meg 

minden gondolatot az Ige tükrében, hogy megegyezzen Jézus gondolataival. Így szól a Józsué 
1,8. a miénkből. 

Józsué 1,8.  
8. El ne távozzék e törvénynek könyve a Te szádtól, hanem gondolkodjál arról éjjel és 

nappal, hogy vigyázz és mindent úgy cselekedjél, amint írva van abban, mert akkor 
teszed gyarapodóvá a te útjaidat, és akkor leszel sikeres. 

 Ámen! Tehát, ha Isten Igéjében töltjük az időt, akkor fogunk elérni célokat. Ez azt akarja 
mondani, hogy éjjel és nappal az Igén gondolkodjunk, ne a rossz dolgokon, ne a problémákon, 
ne a körülményeken gondolkodjunk el, és azt mondja, hogy e törvénynek könyve. Tehát 
nekünk a Biblia a mi törvénykönyvünk. A parancsolatok ebben vannak, ami jó parancsolatok, 
és ezeket használjuk Jézus nevében. A Józsué 1,8. Egyszerű fordításában az utolsó igeversünk. 

Józsué 1,8. Egyszerű fordítás 
8. A törvény könyvét szüntelen tanulmányozd, igéit is ismételd magadban, és gondol-

kodj azokon, hogy mindenben annak megfelelően járhass el. Ha így teszel, akkor min-
den utad sikeres lesz, és amibe belefogsz, felvirágzik.  

Ámen! Köszönöm, hogy meghallgattatok. 
 
Bor Ferenc: 
Tanításom csepegjen, mint az eső és a szívetek, ami jó szántóföld, azt szívja be. 

Visszatérnék a Lukács 4,18-ra, csak egy pillanatra, hogy rögzítve is legyen. Évi pásztor 
felolvasta, és abban a részben, hogy „a szegényeknek az Evangéliumot hirdessem”, a 
„szegény” szó azt jelenti, hogy valamiben hiányt szenvedő. És a 19-es vers így szól: 

Lukács 4,19. 
19. Hogy hirdessem az Úr kegyelmének esztendejét. 
A kiengesztelődést. Ez is egy kiegészítő gondolat ehhez. 
A mai üzenet címe: A képzelőerő fontossága. Az 1Mózes 11,6-ból olvasok egy részt, a vers 

második felét: 
1Mózes 11,6/b. 
6/b. … semmi sem gátolja, hogy véghez ne vigyenek mindent, amit elgondolnak 

magukban. 
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Ha a szórendet megcseréljük, akkor ez igazából arról szól, hogy amit az ember elgondol, 
azt képes véghezvinni. A hívő ember többsége ismeri és alkalmazza a gondolkodás, hit, 
szavak, életminőség szorosan összefüggő alapelveit. Azt tudjuk, hogy a lélek területén talál-
ható az értelem, az érzelem, az akarat. Az érzelemhez kapcsolódik az elme, a gondolkodás-
mód és a képzeletvilág. A Biblia nyomatékosan tanít az elme megújításáról és a helyes 
gondolkodásról. Ezt a Róma 12,2-ben találjuk. Olvasom a Bővített fordításból: 

Róma 12,2. Bővített fordítás  
2. És ne szabjátok magatokat e világhoz, e korhoz, átalakulva és alkalmazkodva, an-

nak külső felszínes szokásaihoz, hanem változzatok el a ti elméteknek teljes megújítása 
által. 

Hatalmas szerepe van a gondolatainknak, mert a képzelőerő nagy fontossággal bír. Nem is 
gondolnánk, hogy a Bibliában az „ímé” szó, milyen jelentőségteljes. Az „ímé” szó jelentése: 
lásd, nézd, nyisd meg a szemed! Isten, akkor használja az „ímé” szót, amikor szeretne velünk 
megláttatni valami fontosat. Istennek számos ígérete van a Bibliában a számunkra. Ő ké-
pekkel párosítja az ígéreteit, hogy azt megláthassuk, és hogy valóságossá is válhasson az 
életünkben. Nézzünk erre bibliai példákat!  

� A gyermektelen, idős Ábrahámnak Isten ígéretet tett, hogy sok nép atyjává teszi őt, és 
Isten ezt az ígéretét a csillagos égbolt képével kapcsolta össze. Ábrahám a képzeletvilágában 
képes volt társítani a hasonlatot, az égen lévő számtalan csillagot az ígérettel. Akkor vált 
képessé hitben elfogadni a születendő gyermeket, amikor meglátta a szemléltető képet. 
Gondolom, hogy többször kiment a csillagos égbolt alá felnézni, és emlékeztette magát arra, 
hogy Isten ennyi utódot és ennyi gyermeket ígért. Ezt elolvassuk. 

1Mózes 15,4–6. 
4. És ímé szóla az Úr őhozzá, mondván: Nem ez lesz a te örökösöd: hanem aki a te 

ágyékodból származik, az lesz a te örökösöd. 
5. És kivitte őt, és monda: Tekints fel az égre, és számláld meg a csillagokat, ha azokat 

megszámlálhatod; és monda néki: Így lészen a te magod.  
6. És hitt az Úrnak, és tulajdoníttaték az őnéki megigazulásul. 
A „hinni” szó a héberben azt jelenti, hogy teljesen átadta magát Istennek és az ígéretének. 

Tehát láthatjuk, hogy itt Isten Ábrahám utódai számát illetően adott egy képet. Ez volt a 
csillagos ég, és amikor szüksége volt Ábrahámnak, hogy emlékezzen az ígéretre, akkor csak 
fel kellett tekintenie a csillagos égre. Tanulság ebből az, hogy amíg nem látjuk a lelki 
szemeinkkel a célt, addig nem tudjuk azt valóságba hozni a hitünkkel.  

� A következő példa Mózes idejében a tizenkét kém kiküldése Kánaán földjére, felderítés 
céljából. Isten nekik ígérte Kánaán földjét, de elég sok hitetlenség adódott, és ebből kifolyólag 
sokkal később vehették igénybe. A tizenkét vezérnek kétféle képzelőereje volt, így kétféle 
jelentéssel tértek vissza. A 4Mózes 13,1‒3-ig nézzük az Igéket: 

4Mózes 13,1–3. 
1. És szóla az Úr Mózesnek, mondván:  
2. Küldj férfiakat, hogy kémleljék meg a Kánaán földjét, amelyet én adok Izrael 

fiainak; az ő atyáiknak mindegyik törzséből egy-egy férfiút küldjetek, mind olyat, aki 
főember közöttük. 

3. Elküldé azért őket Mózes Párán pusztájából az Úr rendelése szerint; és azok a 
férfiak mindnyájan főemberek voltak Izrael fiai között. 

Azt tudjuk, hogy Izraelnek tizenkét törzse volt. Mindegyik törzsből a vezetőket küldte el 
Mózes, Isten utasítása szerint. Folytatom a 23‒29-ig szóló részig: 

4Mózes 13,23–32/a. 
23. Mikor pedig eljutának Eskol völgyéig, lemetszének ott egy szőlővesszőt egy 

szőlőfürttel, és ketten vitték azt rúdon; és a gránátalmákból és a fügékből is 
szakasztának. 
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Képzeljétek el, hogy milyen méretű szőlőfürt volt, ha rúdon kellett vinni két embernek. 
Tehát egy áldott föld volt. Ezt akarja szemléltetni ez az Ige.  

24. Azt a helyet elnevezék Eskol völgyének; a szőlőfürtért, amelyet lemetszettek onnét 
Izrael fiai.  

25. És visszatérének a föld megkémleléséből negyven nap múlva. 
Érdekes itt a negyvenes szám, megint előjön, de jelentését biztos megkapjuk majd az Úrtól, 

később. 
26. És menének, és jutának Mózeshez és Áronhoz, és Izrael fiainak egész gyüleke-

zetéhez, Párán pusztájába, Kádesbe; és hírt vittek nékik és az egész gyülekezetnek, és 
megmutaták nékik a földnek gyümölcsét.  

27. Így beszélének néki, és ezt mondák: Elmentünk arra a földre, amelyre küldöttél 
minket, és bizonyára tejjel és mézzel folyó az, és ez annak a gyümölcse! 

28. Csakhogy erős az a nép, amely lakja azt a földet, és a városok erősítve vannak, és 
felette nagyok; sőt még Anák fiait is láttuk ott. 

29. Amálek lakik a dél felől való földön, és hitteus, jebuzeus és emoreus lakik a 
hegyeken; a tenger mellett és a Jordán partján pedig kananeus lakik.  

Tehát megijedtek attól, amit láttak. Folytatom a 30-as verstől, mert itt jön a jó hír: 
30. És jóllhet Káleb csendesíté a Mózes ellen háborgó népet, és azt mondja vala: 

Bátran felmehetünk, és elfoglalhatjuk azt a földet, mert kétség nélkül megbírunk azzal;  
31. Mindazáltal a férfiak, akik felmentek vele, azt mondják vala: Nem mehetünk fel 

az ellen a nép ellen, mert erősebb az nálunknál.  
32/a. És rossz hírét vitték annak a földnek, amelyet megkémleltek, 
Egyszerűen azt látjuk, hogy a tizenkét vezérnek kétféle képzelőereje volt. Egyik a negatív, 

másik a pozitív, és amiatt, hogy a nép a tíz kém rossz jelentését fogadta el, ezért a tizennégy 
nap helyett negyven évig vándoroltak a pusztában.  

A tanulság az, hogy életbevágó, hogy milyen képet alkotsz magadban, például az 
egészségedről vagy a gyarapodásodról. Ebből adódik az is, hogy két ugyanolyan betegségben 
szenvedő ember közül az egyik az életét veszti, míg a másik felépül. Erre vannak orvosi 
példák, hogy ugyanazon betegségben szenvedő két ember, két különböző módon viselkedik, 
mert a képzelőereje teljesen más. 

Az egyik régi tanításban hallottam azt, hogy nagyon helytelen az, amikor egy beteg a 
díszes temetéséről gondolkodik, és rendelkezik. Nem! A gyógyulásról kell elgondolkodni, 
hogy Jézus megváltott! A képzeletvilágunk fontos segítőtársa a hitünknek, ezért igen veszé-
lyes a kudarcokon elmélkedni.  

� A következő bibliai történet Józsué és Jerikó bevétele. Isten Józsuéval előre közölte a 
győzelmet, megadva a város bevételének a módját. Isten úgy kezdi az üzenetét, hogy: „Lásd! 
Kezedbe adtam Jerikót”. Nézzük meg az igeverseket Józsué 6-ban, 1‒3-ig: 

Józsué 6,1–3. 
1. Jerikó pedig be- és elzárkózott vala az Izrael fiai miatt, se ki nem jöhetett, se be 

nem mehetett senki. 
2. És monda az Úr Józsuénak: Lásd! Kezedbe adtam Jerikót és királyát a sereg 

vitézeivel együtt. 
3. Azért járjátok körül a várost mind ti hadakozó emberek, megkerülvén egyszer a 

várost. Így cselekedjél hat napon át. 
Isten egyszerűen megmondta a haditervet, Józsuénak a képzelőerejét kellett használnia 

ahhoz, hogy ezt lássa, és a seregével meg is valósítsa! 10. vers: 
Józsué 6,10. 
10. A népnek pedig parancsolt Józsué, mondván: Ne kiáltsatok, hangotokat se 

hallassátok, és szó se jöjjön ki szátokból addig a napig, amíg azt mondom néktek: 
Kiáltsatok; és akkor kiáltsatok. 
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Itt Józsué azért hozta ezt a rendelkezést, nehogy lerontsák Isten tervét a negatív szavaikkal.  
Józsué 6,15. 
15. És lőn a hetedik napon, hogy felkeltek, mihelyt a hajnal feljött, és megkerülték a 

várost a szokott módon hétszer; csak ezen a napon kerülték meg a várost hétszer. 
Az eredményt pedig a 20. versben látjuk: 
Józsué 6,20. 
20. Kiáltott azért a nép, mihelyt kürtöltek a kürtökkel. Lőn ugyanis, amint meghallá 

a nép a kürtnek szavát, kiálta a nép nagy kiáltással, és leszakadt a kőfal magától, és 
felment a nép a városba, mindenki az előtte való helyen, és bevették a várost.  

Az Isten által megmutatott győzelemhez – még egyszer mondom – Józsuénak a képzelő-
erejét kellett használnia. Előre kellett látnia azt, amit Isten eleve kihirdetett és megmondott. 

A „lásd” szó héberül jelenti még azt, hogy várakozóan nézd, vagy magad előtt lásd a célt. 
Józsué tehát rendelkezett a győzelemhez szükséges képzelőerővel, mert a hadviselését siker 
koronázta. A győzelmet ugyanis először a lelki szemeinkkel kell látni, még mielőtt az 
valósággá válna. Ha a sikert nem látod előre, akkor a hitnek nincs mivel dolgoznia. Az 
elménk úgy van teremtve, hogy a szavakhoz képet társítunk. Amikor a gyermekeink iskolások 
voltak, akkor vezették be a képolvasást. Nem tudom, hogy még ez ma is működik-e, de ezen 
alapult a képolvasás. Az már a mi felelősségünk, hogy Istennek kedves dolgokon gondol-
kodunk-e, vagy sem.  

A Filippi 4,8. leírja, hogy miről gondolkodjunk: 
Filippi 4,8. 
8. Továbbá, atyámfiai, csak azokról gondolkodjatok, amik igazak, amik tisztességesek, 

amik igazságosak, amik tiszták, amik kedvesek, amik jó hírűek; ha van valami erény és 
ha van valami dicséret. 

 Ki sem kell találnunk, hogy miről gondolkodjunk, mert Isten megmondja, hogy a gondo-
lataink hol járjanak. Döntő fontosságú az, hogy milyennek látjuk az adott helyzetünket. Ez 
határozza meg, hogy sikerre jutunk vagy kudarc következik be.  

� A következő történet Mária fogantatása. Tudjuk, hogy megjelent az angyal, és szólt 
Máriához. Ez a Lukács 1,30–31-ben van. Remélem, használ ez a kis üzenet.  

Lukács 1,30–31. 
30. És monda néki az angyal: Ne félj Mária, mert kegyelmet találtál az Istennél. 
31. És ímé, fogansz a te méhedben, és szülsz fiat, és nevezed az Ő nevét Jézusnak. 
Az „ímé, lásd” és „nézd”, ez a Messiás megszületésére vonatkozik, mégpedig természet-

feletti módon. Az angyal megmondta, hogy hogyan fog ez történni, és Mária ezt a képet 
megragadta, és beteljesítette az életére vonatkozó isteni tervet, mert ő lett a Messiás édesanyja.  

� A következő történet a Bethesda tónál lévő beteg. A Bethesda tónál várakozó beteg, 
mivel csak kifogásokat sorolt, sokáig nem is történt vele semmi. Mindaddig, amíg Jézus oda 
nem ment hozzá. A János 5,5‒9-ben van a történet. Itt a Bethesda tónál az volt a helyzet, hogy 
időnként megjelent egy angyal, felzavarta a vizet, és aki elsőnek lépett oda be, az meg-
gyógyult. Ennek az embernek nem volt segítője, aki bevigye, ezért ő mindig hátrányban volt.  

János 5,5–9/a. 
5. Volt ott egy ember, aki harmincnyolc esztendőt töltött betegségében. 
Ez a harmincnyolcas szám megint ismerős. Ez előfordul máshol is a Bibliában. 
6. Ezt amint látta Jézus, hogy ott fekszik, és megtudta, hogy már sok idő óta úgy van; 

monda néki: Akarsz-é meggyógyulni? 
7. Feleli néki a beteg: Uram, nincs emberem, hogy amikor a víz felzavarodik, be-

vigyen engem a tóba; és mire én odaérek, más lép be előttem.  
8. Monda néki Jézus: Kelj fel, vedd fel a te nyoszolyádat, és járj! 
9/a. És azonnal meggyógyula az ember, és felvevé nyoszolyáját, és járt. 
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Hogy történhetett ez? Amikor azt mondta neki Jézus, hogy: „Kelj fel, és járj!”, akkor ő ezt 
a képzelőerejével megragadta. Látta magát egészségesen, és megtörtént a csoda.  

� A vérfolyásos asszony sokszor említett történet. A vérfolyásos asszony a képzelet-
világában már előre gyógyultnak látta magát, és Jézus ruhájának a megérintésekor azonnal 
éppé lett. Jó kis történetek ezek. Máté 9,20‒22-ig:  

Máté 9,20–22. 
20. És ímé egy asszony, aki tizenkét év óta vérfolyásban szenved vala, hozzájárulván 

hátulról, illeté az Ő ruhájának szegélyét. 
21. Mert ezt mondja vala magában: Ha csak ruháját illetem is, meggyógyulok. 
22. Jézus pedig megfordulván és reá tekintvén, monda: Bízzál leányom, a te hited 

megtartott téged. És meggyógyult az asszony abban az órában. 
Itt is a képzelőerő játszott nagy szerepet. Hitt a gyógyulásában az asszony, és a bizalom is 

benne volt, annak ellenére, hogy a törvény szerint büntetés járt volna azért, mert a tömegbe 
ment, de ő a képzelőerejével látta magát gyógyultnak, és ezért megtette a hitlépést. 

A következő a vak Bartimeus. Az Igét hallottátok. Itt igazából hasonló a történet. A vak a 
gyógyulásába vetett hitét a megkülönböztető öltözékének levetésével és szavával előre 
kifejezte. A képzelőerő működött megint. Azért volt képes a vakságot jelző ruháját levetni 
előre, még a gyógyulása előtt, mert a képzelőerejével ő azt látta, hogy ha Jézus szolgál felé, 
akkor ő meggyógyul.  

Ezen isteni alapelveket a világ csak silány módon képes utánozni, mert kihagyja belőle a 
Szent Szellemet, a Szentháromságot. A varázslás, az okkultizmus sok esetben hasonlóképpen 
működik, mert utánozzák a Bibliában leírtakat. De, ha nincs benne Jézus, nincs benne a Szent 
Szellem, akkor nem fognak csodák történni, vagy átmeneti javulások, megoldások vannak 
csak, de nem véglegesek.  

� Kaptam még egy zárógondolatot. Kenneth Hagin napi üzenetében március 6-ánál van 
egy rész, „Rossz szavak”, és a kimondott szavak által, többek között, a gyermeknevelésre utal. 
Ez nemcsak a kisgyermekekre vonatkozik, hanem már a felnőtt gyermekekre is igaz. Évi 
pásztor is érintette ezt a kérdést, hogy nem mindegy, mit mondunk ki mások felett. Nem 
mindegy, hogy mit mondunk ki a gyermekeink felett, a házastársunk felett, rokonaink felett, 
mert a világ ezt úgy mondja, hogy belebeszéli a másikba azt a negatív dolgot. Ez a fizikai 
szint, de ennek van egy szellemi valósága is, mert szellemben megteremti azt, amikor azt 
mondja a családtagjára valaki, túl fáradt vagy, gyenge vagy ehhez, nem tudod megcsinálni, és 
ez egyre csak hatalmasodik felette. 

Van egy érdekes Ige, a Zsoltárok 17,3. igevers, ezt a napokban kaptam: 
Zsoltárok 17,3. 
3. Megpróbáltad az én szívemet, meglátogattál éjjel; megpróbáltál engem, nem 

találtál semmi rosszat; ha tán gondoltam is, nem jött ki a számon. 
A rossz gondolatokat úgy tudjuk lezárni, hogy becipzárazzuk a szánkat, hogy ne jöjjön ki, 

mert a ki nem mondott gondolatok elhalnak.  
A King James fordítás vége viszont úgy hangzik, hogy „elhatároztam, hogy a szám ne vét-

kezzen.” Tehát a rossz dolgokat nem lenne szabad kimondanunk, illetve jobban oda kellene 
figyelnünk, hogy mit mondunk ki mások felett, mert Isten elénk tárta az életet és a halált, és 
megmondta, hogy mit válasszunk. Az életet válasszuk! Tehát nekünk is az élet szavát kellene 
szólni mások felett, a szeretteink felett, hogy ezzel felemeljük őket. És olyan igei 
megvallásokat kellene gyakorolni, hogy: „Mindenre van erőm a Krisztusban, az Úr öröme az 
én erősségem.” Tehát az erőt kellene beletáplálni azt mondva: „képes vagy megtenni!” Ha 
kemény napod is volt a munkahelyeden: „a következő napon is ugyanúgy meg tudsz állni 
abban a munkakörben.” Így kellene bátorítani a szeretteinket, az ismerőseinket. Ámen! 

Köszönöm, hogy meghallgattatok! 
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Horváthné Éva: 
Nagy igazság, amit a Példabeszédek 18,21. ír, a múltkor is felolvastam és most is fogom. 

Ez egy nagyon jó Ige, ami megerősít abban, hogy jól használjuk a szánkat, mert azt mondja: 
Példabeszédek 18,21. 
21. Mind a halál, mind az élet a nyelv hatalmában van, és amiképpen ki-ki szeret 

azzal élni, úgy eszi annak gyümölcsét.  
Tehát mi döntjük el, hogy mit mondunk ki, mert itt van leírva, hogy „ki-ki szeret azzal 

élni”. Ha mi rossz dolgokat mondunk ki, akkor annak az eredményét fogjuk elérni. Ha jó 
dolgokat mondunk ki, akkor gyümölcsöző lesz az életünk. Példabeszédek 21,23.  

Példabeszédek 21,23. 
23. Aki megőrzi száját és nyelvét, megtartja életét a nyomorúságtól. 
Ez is egy nagyon jó igevers. Ámen!  
 
Bor Ágnes: 
A Máté 18,18-ban olvassuk azt, amit Jézus szól itt az Igében: 
Máté 18,18. 
18. Bizony mondom néktek: Amit megköttök a földön, a mennyben is kötve lészen; és 

amit megoldotok a földön, a mennyben is oldva lészen. 
És a Jakab 4,7-es igevers így szól: 
Jakab 4,7. 
7. Vessétek hát alá magatokat az Istennek; álljatok ellen az ördögnek, és elfut (el-

menekül) előletek.  
Előfordulhat, hogy valaki úgy imádkozik, hogy megkötözlek sátán, megkötözlek sátán, 

megkötözlek sátán, csak ezt ismételgeti, de ezenkívül nem tesz semmit. Erről eszembe jutott 
egy példa. Egy ember ott áll egy megtelt zsák mellett, a kezében ott van a kötél, és csak azt 
mondogatja, hogy bekötözöm ezt a zsákot, de csak ott áll, és nem csinál semmit. Nem tekeri 
rá a kötelet a zsák szájára, és nem kötözi be a zsák száját. Azzal, hogy azt mondja, hogy 
bekötözi a zsákot, kifejezi a szándékát, de nem cselekszi meg. Hogyan tudjuk megkötözni a 
sátánt?  

Eszembe jutott még egy példa. A hivatalban dolgozó személyek szokták azt mondani 
sokszor, hogy „meg van kötve a kezem, nem tehetek meg bizonyos dolgokat, mert tiltja a 
törvény vagy a szabály”. Ugyanígy, hogy ha hatalmat adunk a sátánnak, akkor az meg tud 
tenni dolgokat az életünkben, de ha nem adunk hatalmat a sátánnak az életünkben, akkor 
jelképesen megkötjük a kezét, és nem tudja megtenni azokat a dolgokat, amiket szeretne. 
Például, ha megengedjük olyan gondolatoknak, mint a félelem, az aggodalom, hogy ezek 
fészket rakjanak az elménkben, akkor ezzel felhatalmazzuk a sátánt, hogy munkálkodjon az 
életünkben. Ezzel a lelkünk, meg a testünk egészségét is romboljuk. De, ha nem engedjük 
meg ezeknek a gondolatoknak, hogy fészket rakjanak a fejünkben, hanem megőrizzük Isten 
Igéjét és Isten békességét a lelkünkben, akkor ezzel meg tudjuk akadályozni, hogy a sátán 
munkálkodjon az életünkben. Azt is meg tudjuk akadályozni így, hogy a sátán rajtunk 
keresztül mások életében munkálkodjon, mert akkor nem a félelem szavait, meg nem az 
aggodalom szavait, meg nem a rossz, kritizáló szavakat szóljuk mások felett és mások felé, 
hanem a békességet szóljuk, és a békességet árasztjuk ki mások felé. Így tudunk ellenállni a 
sátánnak, hogy nem fogadjuk be és nem engedjük meg, hogy fészket rakjanak az Igével 
ellentétes gondolatok a fejünkben, az elménkben. Így tudjuk megőrizni Jézus békességét, és 
így tudjuk kiárasztani mások felé is. Így tudjuk építeni a saját életünket is és mások életét is. 
Ezért hálát adunk az Úrnak. Hálát adunk azért, hogy Jézus az Ő békességét, illetve a békesség 
magját elültette bennünk, és nekünk lehetőségünk van arra, hogy az Ő békességében járjunk. 
Ahogy az Ő hitében tudunk járni, úgy az Ő békességében is tudunk járni. Így a saját életünkre 
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is és mások életére is ki tudjuk árasztani Jézus békességét, és ez építi a mi életünket is és 
mások életét is. Köszönjük ezt az Úrnak! Ámen! 

 
Horváthné Éva: 
Kell erről hallani, a hitünket igenis építeni kell, mert könnyen kicsúszunk a hitetlenségbe 

vagy a félelembe, és ezt nem szabad hagyni. Nagyon jó volt. Szellemileg jóllaktunk. Ámen! 

 
Meghívlak benneteket egy közös imára, hogy megerősítsük a hitünket az Úrban. Azt 

mondja Isten Igéje, hogy szükség néktek újonnan születnetek, és ha valaki újonnan nem 
születik, nem láthatja meg az Isten országát. Ezek Jézus szavai voltak, Ő mondja ezeket, és 
meg kell vallani a hitünket, hogy hiszünk Jézusban, hisszük, hogy Ő Isten Fia, meghalt és 
feltámadt, és ma is él. 

 
Mondjuk együtt ezt az imádságot: 
 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint.  
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért.  
 
Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm!  
Legyél az én Gyógyítóm!  
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett.  
 
Jézus, Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm.  
Te vagy az én Gyógyítóm.  
 
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő szent vére örökre megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság.  
Köszönöm Neked, drága Jézusom! Ámen!  
Dicsőség az Úrnak! 
 
A Lukács 11-ben, azt írja Isten Igéje, a 11-től olvasom fel az Igét: 
Lukács 11,11–13. 
11. Melyik atya pedig az közületek, akitől a fia kenyeret kér, és ő talán követ ád néki? 

vagy ha halat, vajon a hal helyett kígyót ád-é néki? 
12. Avagy ha tojást kér, vajon skorpiót ád-é néki? 
Tudjuk mindannyian, hogy a gyerekünknek nem adnánk rosszat. Mi, itt a földön szeretjük 

a gyerekeinket, és rosszat nem akarnánk nekik adni. Képzeljétek el akkor, hogy az Atya, a mi 
szellemi Atyánk mennyire szeret bennünket. 

13. Ha azért ti gonosz létetekre tudtok a ti fiaitoknak jó ajándékokat adni, mennyivel 
inkább ád a ti mennyei Atyátok Szent Szellemet azoknak, akik tőle kérik. 

Le van írva, feketén fehéren, az Írásban, hogy Istentől, az Atyától kérnünk kell a Szent 
Szellemet, és Ő teljes szívvel, szeretettel odaadja nekünk, azért, hogy a Szent Szellem 
elvezessen minket minden igazságra, és bizonyságtétel legyen az életünkben. Nagyon fontos, 
hogy kérjük a Szent Szellemet. Ezért most a Szent Szellem keresztség imáját mondjuk el!  
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Mennyei Atyám, azt tanítod az Igédben, hogy ha kérem Tőled a Szent Szellemet, akkor Te 
odaadod nekem. Ezért most, mennyei Atyám, a Te Igédnek megfelelően, megkérlek Jézus 
nevében, töltsd be a szívem Szent Szellemmel!  

Köszönöm, mennyei Atyám, betöltekeztem most a Szent Szellemeddel, teljes a szívem a 
Szent Szellemmel, ennek jeleként nyelveken fogok szólni, ahogy a Szent Szellem adja a 
kiejtést.  

Köszönöm, szent Atyám, drága Jézusom, a Szent Szellem mindörökké bennem és velem 
marad. Ámen! 

Köszönjük az Úrnak! 
 

* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 
A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 
 

 
 

 


